
Voordracht Zomernota 2017   

 

De heer Van Straaten (VVD) trof geen bijzonderheden aan in de Zomernota. Het te verwachten 

overschot van 4 miljoen euro is prachtig nieuws. De VVD kan instemmen met de instelling van de 

voorgestelde reserves. Schriftelijke vragen zijn naar behoren beantwoord, waarvoor dank aan het 

college van Gedeputeerde Staten. 

 

De heer Van Hooff (PVV) kan zich voorstellen dat het een enorme klus is voor de ambtenaren om alle 

vragen binnen korte tijd te beantwoorden . Voor deze commissie heeft de fractie geen vragen.   

In Provinciale Staten zal de fractie van PVV aangeven of ze kan instemmen met de voordracht. 

 

De heer Leever (ONH) sluit zich aan bij alle complimenten. Sail staat in zwarte cijfers. Volgens een 

verklaring van Sail is er een tekort van 100.000 euro. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) verwijst de heer Leever naar de beantwoording van de vragen die 50PLUS 

schriftelijk stelde. 

Over Programma bereikbaarheid stelde de fractie van 50PLUS een vraag (vraag 4). Het antwoord is niet 

duidelijk. Er konden nog geen betalingen aan het Hoogheemraadschap gedaan worden over nautisch 

beheer. Het Hoogheemraadschap ziet die taken graag overgeheveld aan gemeenten. Is het niet beter 

als het Hoogheemraadschap die taken uitvoert? Gemeenten zullen er niet op zitten te wachten om het 

nautisch beheer ook nog eens te gaan doen. 

De fractie van 50PLUS gaat akkoord met de voordracht. 

 

De heer Hoogervorst (SP) zegt dat de SP-fractie in grote lijnen akkoord kan gaan met wat in de 

Zomernota wordt voorgesteld en uitgelegd. Over een aantal projecten kan men zich afvragen of de 

provincie daarvoor financiële zorg moet dragen. Bijvoorbeeld: moet de provincie nu het project 

‘Energie uit asfalt’ trekken? Kan Den Haag dat niet beter landelijk aanpakken? Hetzelfde geldt voor het 

onderzoek naar de mogelijkheden van een zelfrijdende bus. 

Het voorstel om nieuwe reserves in te stellen is een goede zaak. De SP zou graag vooraf een kort 

overzicht krijgen van welke bedragen in die nieuwe reserves terug te vinden zullen zijn. Is het 

opmaken van een dergelijk overzicht mogelijk? 

 

De heer Den Uyl (PvdA) betreurt het dat er 4.6 miljoen euro over is. Dat betekent dat de provincie 4,6 

miljoen euro te weinig begroot heeft. Het bedrag had besteed kunnen worden aan andere zaken. De 

PvdA heeft veel waardering voor de beantwoording van technische vragen en kan instemmen met het 

instellen van reserves. Inhoudelijk kan de PvdA instemmen met de Zomernota. 

 

De heer Zoon (PvdD) spreekt van een bijzondere goede beantwoording van vragen. Toch heeft hij nog 

een aanvullende vraag. Inzake de gedragsbeïnvloeding wordt 105.000 euro teruggestort in de reserve. 

In juni jl. heeft de commissie daarover een stuk gezien, waarin stond dat er circa 31.000 euro terug 

zou komen. Kan een verklaring worden gegeven voor 70.000 verschil, mede gezien het korte 

tijdsbestek tussen de stand van zaken in juni en de Zomernota? 

 

De heer Heijnen (CDA) constateert dat op een fors positief begrotingresultaat wordt afgestevend. Het 

CDA heeft enige moeite met het instellen van meer reserves, al snapt de fractie de noodzaak wel, 

vanwege de BVV. De Zomernota is daar niet het geëigende instrument voor. 

Het antwoord op de vraag over het jaarlijkse indexeringpercentage voor onderhoud van wegen en 

vaarwegen en hoe dit percentage in de toekomst meer realistischer kan worden gemaakt, stelt het CDA 

nog niet helemaal gerust. Kan een nadere toelichting worden gegeven? 



 

De heer Ceder (ChristenUnie-SGP) las op pagina 22 dat 60.488 euro gaat naar het onderzoek “Energie 

uit asfalt’. Waarom gaat hier extra geld naar toe? Kan dat niet uit het Smart Mobility budget worden 

gehaald? 

Pagina 74: Me ingang van 2017 is er sprake van een structurele ophoging van het budget voor 

agrarisch natuurbeheer. Waarom is dit niet eerder begroot? 

Pagina 76:Voor regionale samenwerking met het Waddenzeegebied wordt 150.000 euro extra budget 

gevraagd voor proceskosten. Waarom kan dit niet vanuit de bestaande bijdragen worden bekostigd? 

Waarom wordt hiervoor aan Provinciale Staten geen voordracht voorgelegd? 

 

De voorzitter verzoekt technische vragen vooraf te stellen. 

 

De heer Yurdakul (D66) constateert dat de leesbaarheid en het informatiegehalte van de Zomernota 

prima is. Wel valt een aantal zaken op. De structurele lasten voor de reguliere bedrijfsvoering vallen 

hoger uit dan geraamd. Er is sprake van een negatief bedrijfsresultaat van 2,7 miljoen euro. Deze 

hogere lasten worden ruim gedekt door incidentele meevallers. Deze hogere incidentele opbrengsten 

leiden tot een positief resultaat, maar op de reguliere bedrijfsvoering is er een tekort. 

 

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) of de heer Yurdakul bedoelt te zeggen da het positieve 

resultaat in de Zomernota eigenlijk terug te voeren is op toevalligheden. 

 

De heer Yurdakul (D66) antwoordt dat het resultaat is behaald door grotere opbrengsten dan voorzien 

dan wat erin de begroting staat. Welke acties en maatregelen nemen Gedeputeerde Staten om in het 

lopende begrotingsjaar het resultaat binnen de perken te houden, zoals dat in de begroting staat? 

De verkoop van aandelen in Meewind heeft 2,1 miljoen euro opgeleverd. Hiervan is 1,6 miljoen euro 

opgenomen in de Kaderbrief 2018-2021. 471.000 euro wordt benut voor een extra storting in de 

reserve Economie en Werkgelegenheid. D66 vindt dit merkwaardig. De kaders voor het komende jaar 

zijn duidelijk. Het bedrag van 471.000 komt daar bovenop. Worden de spelregels die bij de Zomernota 

en Kaderbrief worden gehanteerd wel nageleefd? 

 

Mevrouw Pels (GroenLinks) bedankt voor de heldere Zomernota. Zij vindt dat er nogal veel in staat. Een 

Zomernota is een technisch document dat een update geeft en geen document waarop politiek op 

gestuurd moet worden, zoals de Kaderbrief. Wellicht kunnen zaken die door de wet worden bepaald op 

andere manier tot Provinciale Staten komen. 

Net als de PvdA vindt GroenLinks het jammer als een overschot wordt bejubeld. In de vorige 

begrotingsronde had de oppositie leuke ideeën. Mogelijk is daarvoor meer ruimte in de komende 

begroting. 

 

Gedeputeerde Loggen legt uit dat de proceskosten voor het Waddengebied uit drie onderdelen 

bestaan: 50.000 euro voor een onafhankelijk voorzitter van de provinciale werkgroep 

Investeringskader. Verder is 40.000 euro gereserveerd voor communicatie rondom het 

Investeringskader over in te brengen plannen. Het restant bedrag gaat over de Rijke Waddenzee en 

natuur. Voorheen werd daar een medewerker in natura ingezet. Die inzet is nu financieel gemaakt.  

 

Gedeputeerde Bond bedankt voor alle complimenten. De suggestie die GroenLinks doet, is min of meer 

overgenomen. Getracht wordt om wat meer tekst bij een hoofdstuk te zetten, anders is de Zomernota 

een erg technisch stuk. Wellicht wordt de Zomernota wat dikker, maar meer toelichting kan veel vragen 

schelen. 



Over het tekort bij Sail verwijst de gedeputeerde ook naar de beantwoording van schriftelijke vragen. 

Het totaalbedrag van de sponsoring van Sail is hetzelfde gebleven.  Het bedrag van 100.000 euro is 

eind 2016 abusievelijk ten gunste van het resultaat gebracht. Dat is gecorrigeerd met het alsnog 

storten van de in 2016 toegezegde subsidie. 

De fractie van 50PLUS stelde schriftelijke vragen over nautisch beheer. Het is vooral een kwestie tussen 

het Hoogheemraadschap en gemeenten in het kader van de discussie over kerntaken. Over dit 

onderwerp is de provincie nog niet gevraagd om te bemiddelen. De provincie is altijd bereid om te 

bemiddelen. 

Het is een heel stevige wens van Provinciale Staten geweest om het project Energie uit asfalt als 

provincie op te pakken. Zie ook SolaRoad. Verschillende provincies adopteren bepaalde projecten, 

omdat het Rijk dat niet doet. Dit wordt in IPO-verband uitgewisseld. Provinciale Staten van Noord-

Holland hebben het project ‘Energie uit asfalt’ warm omarmd, waarna het als een project van de 

provincie is opgepakt. 

 

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) of de gedeputeerde met hem van mening is dat 

dergelijke projecten feitelijk door het Rijk betaald zouden moeten worden? 

 

Gedeputeerde Bond zegt dat dit vaak wel zo is. SolaRoad zou eigenlijk een Rijksproject kunnen zijn. 

Iemand moet het doen. In dit geval heeft de provincie het maak opgepakt. De provincie is ambitieuzer. 

Het is beter dat de provincie het oppakt dan dat het niet gebeurt. Het project Zelfrijdende bus kwam 

niet langs Provinciale Staten. Misschien wordt dat wel een Rijksproject en stelt de SP haar vraag te 

vroeg. 

Op pagina 97 staat een overzicht van de stand en mutaties van reserves. Mist de heer Hoogervorst dan 

nog cijfers? 

 

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) om een overzicht met welk geld de reserves in eerste 

instantie worden gevuld.  

 

Gedeputeerde Bond antwoordt dat een dergelijk overzicht kan worden geleverd. 

De nogal technische vraag van de PvdD over het verschil  van 70.000 euro binnen een  kort tijdsbestek 

zal de gedeputeerde nader uitzoeken.  

De indexering onderhoud van wegen en vaarwegen wordt jaarlijks realistisch gemaakt. Bij 

aanbestedingen is het verschil merkbaar. Provinciale Staten zien dat voorbij komen in de begroting van 

het project zelf en in het PMI. 

De vraag van ChristenUnie-SGP over agrarisch natuurbeheer hoort in een andere commissie thuis. 

Over de vraag van D66 zegt gedeputeerde Bond dat 4,4 miljoen euro incidentele meevaller ongeveer 1 

promille van de begroting van de provincie is. Dat is teveel, maar gezien het totale pakket is het niet 

slecht. Het bedrag is te verklaren. Hoe legt de heer Yurdakul de link tussen  incidentele meevallers met 

de reguliere bedrijfsvoering? 

 

Bij interruptie licht de heer Yurdakul (D66) toe dat D66 per programma heeft gekeken wat de kosten 

zijn en welke inkomsten daarvoor zijn geraamd. In sommige programma’s is er sprake van een tekort. 

Het is een overschrijding van de raming die meegegeven is tijdens de begrotingsbehandeling in 2016. 

Nu wordt dit goedgemaakt door een incidentele meeropbrengst. 

 

Bij interruptie vraagt de heer Den Uyl (PvdA) het volgende aan de heer Yurdakul. De heer Yurdakul  

suggereert alsof de provincie twee begrotingen heeft: een reguliere en een incidentele.  



Er is een pot met geld. Daar gaat geld uit en geld in. Het is merkwaardig dat nu wordt gesuggereerd 

dat niet naar het totaal van de begroting moet worden gekeken. Op welk onderdeel van de bestaande 

begrotingssystematiek stelt de heer Yurdakul zijn vraag aan Gedeputeerde Staten? 

 

De heer Yurdakul (D66) praat over de Zomernota en dus ook over de vastgestelde begroting. De 

Zomernota is een tussenstand.  Hij ziet dat de reguliere bedrijfsvoering een overschrijding laat zien. 

Telt men de incidentele meeropbrengsten erbij op dan komt het wel. Zonder die incidentele 

meeropbrengsten is er sprake van meer uitgaven dan begroot. Wat gaan Gedeputeerde Staten in de 

tweede helft van het jaar doen om dit recht te breien? 

 

Bij interruptie merkt de heer Den Uyl (PvdA) op dat het gaat om de vraag of Gedeputeerde Staten in 

staat zijn geweest om conform de begroting inkomsten e uitgaven in evenwicht te houden. Daar zijn ze 

niet in geslaagd want ze hebben geld overgehouden. 

 

Bij interruptie zegt de heer Heijnen (CDA) dat hij het betoog van de heer Den Uyl steunt. Wil de heer 

Yurdakul dat de provincie in de tweede helft van het jaar bezuinigt om met de reguliere bedrijfsvoering 

op nul uit te komen? 

 

De heer Yurdakul (D66) zegt niet dat de provincie moet bezuinigen. Er moet wel worden bijgestuurd 

om doelstellingen te behalen.  

 

Gedeputeerde Bond zegt dat Gedeputeerde Staten goed de vinger aan de pols houden. Aan het eind 

van het jaar mag de heer Yurdakul het college daar op aanspreken. Zou halverwege het jaar worden 

bezuinigd dan blijkt er aan het eind van het jaar wellicht nog meer geld over te blijven. Meestal blijkt 

dat het tekort aan het eind van het jaar met de begroting wordt rechtgetrokken. 

 

Over het bedrag van 471.000 euro zegt de gedeputeerde dat Gedeputeerde Staten vinden dat ze de  

meerwaarde daaraan kunnen labelen, zodat het binnen de portefeuille blijft. 

 

De voorzitter constateert dat er geen gebruik wordt gemaakt van de tweede termijn. Hij rondt de 

behandeling van de Zomernota af. De voordracht wordt als een bespreekstuk doorgeleid naar 

Provinciale Staten. 

 


